
BRATTVÅG ROTARYKLUBB 
Medlemsbrev nr. 4, 2005/2006 

April, mai, juni 
President Anders Lausund

Redaksjonskomité:  Magne Lundemo, Harald Gudbrandsen, Johanne Alvestad, Thor Grønmyr 

Mini var invitert til Haram for 
å snakke om kor viktig det er å 
vere gode i lag. Haram kom-
mune har mange kvalitetar og 
har mykje kompetanse. Spørs-
målet er korleis ein skal finne 
felles mål og måtar å arbeide på 
for å nå måla. 
Mini Jacobsen samanlikna 
kommunen og næringslivet 
med eit fotballag. Vi må ønske 
at andre skal vere god. Alle må 
vere medansvarleg på det ein 
skal prestere. Min påstand er at 
Rosenborg vart så god på grunn 
av Nils Arne Eggen. Han skap-
te entusiasme i laget - kvar dag, 
og fekk oss til å prestere. 
Han var Noregs beste trenar - 
utan tvil, sa Mini Jacobsen. 
Sjølv om han hadde eit gnist-
rande temperament var det ik-
kje lov å vere sint meir enn 
nokre sekund i gongen. 
Det nyttar ikkje at nokre få spe-
larar er god, det gjer ikkje laget 
godt. Alle må bruke egoet sitt 
til fellesskapet beste. Ein viktig 
føresetnad for suksess er å gi 
andre suksess, understreka han. 
Jakobsen peika også på kor 
viktig det er for ei verksemd 
korleis ein møter publikum og 
kundane. Han tok spesielt fram 
dei som jobba i sentralbordet 
og elles dei første som møter 
kundane. Det er heilt avgjeran-
de for bedrifta at kundane får 
eit positivt inntrykk. For å få 
gode medarbeidarar er det vik-
tig at dei får positive tilbake-
melding. Alle set pris på ros og 
det medverkar til at ein føler 
seg verdsett og skaper entusias-
me. Alle på «laget» er like vik-
tig, slo Mini fast. 
På spørsmål frå salen om kvifor 

det stor aktivitet mot fjerne mar-
ked som Polen og ikkje minst 
Kina og Korea. Arne brukte my-
kje tid på å fortelje om arbeidet 
med å utvikle sikrare dekkopera-
sjonar på riggar og ankerhandte-
ringsbåtar (Safe deck opera-
tions). Det har skjedd ein stor 
utvikling med tanke på vinsjane 
og den kapasiteten desse har i 
dag samanlikna med tidlegare. 
Han viste mellom anna ein ani-
masjon der vi fekk sjå korleis 
kraner i dag gjer den jobben som 
mannskap på dekk tidlegare måt-
te gjere. Slike kraner vert no 
monterte m.a. på båtar som vert 
utstyrte på Søviknes. 
ML 

Møte 26.04.2006 
Rotarymøte 25.04.2006 
Mini Jakobsen: 
Jobb mot same mål
”Eg kan mykje om fotball, men 
lite om Haram kommune. Kvifor 
skal eg kome her og snakke om 
Haram? Fordi same regelen gjeld 
i næringslivet som i idrett. Skal 
ein skape entusiasme i laget må 
alle yte og gjere det dei er best 
til,” sa Mini Jacobsen. 
Mini Jacobsen var som eit fyr-
verkeri under Vårseminaret i 
Brattvåg. Han liten av vekst, men 
han brukte store ord og mange 
historier som krydra bodskapen. 

Møte 04.04.2006 
Konsert i ID-huset 
I staden for det oppsette pro-
grammet, vart kveldens møte 
flytta til Ingebrigt Davik-huset 
der det var storfint besøk frå 
Danmark, sjølvaste souldron-
ninga Hanne Boel. Mange av 
klubbens medlemmer hadde fått 
seg billettar til denne konserten 
og ingen som var til stades angra 
på den investeringa. Saman med 
dei flinke medmusikantane sjar-
merte ho alle med sin flotte 
stemme og svingande melodiar. 
Ingebrigt Davik-huset synte seg 
å passe perfekt til dette akustiske 
formatet og det virka som om 
artistane på scena også storkosa 
seg. Ein flott konsert – vi ser 
fram til nye storbesøk i Ingebrigt 
Davik-huset! 

ML 

Møte 18.04.2006
Åremål: Hallvard U / Bjørn J. 
Kveldens hovudpost: Nytt frå 
mitt yrke v/Arne Tande 
Arne sit sjølv i leiinga i bedrifta 
og kunne fortelje oss om ei be-
drift i stor utvikling og relativt 
fulle ordrebøker. Bedrifta har 
stadig eit nært samarbeid med I.
P. Huse på Harøya, men elles er  
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07.08.2012 – Fritt møte

14.08.2012 – Organisasjonsarbeid
Anne Marit ønskte velkomen i 
Trond sitt fråvær. Ho gjekk gjen-
nom fødselsdagar og helsingar 
på tradisjonelt vis. Interessant å 
høyre frå Rolv Rørhus som helsa 
klubben med reisebrev frå USA.
Etterpå arbeida vi i komiteane og
førebudde aktiviteten i klubben
det nærmaste halve året. Vi 
diskuterte litt i fellesskap korleis 
arbeidet skulle dokumenterast. 
Tradisjonelt har vi hatt dokumen-
tasjonen i komitebøker (syfte-
mål) som har vore lett tilgjenge-
leg nær møtelokala  våre. Denne 
dokumentasjonen ser vi har halta 
litt dei siste åra. Konklusjonen 
var litt uklar for referenten, men 
mange av komiteane gjorde vel 
og førte inn i protokollane.  AV  

21.8.2012 – Møteprogram
Klubbsaker
Gjest Svein Rørhus
Geir Ingeborgvik presenterte 

Programkomiteens høstprogram. 
Et spennende og variert program 
med bl.a. fellesmøte med alle 
klubbene på Sunnmøre som et 
nytt innslag. Det vil bli program 
på ID-huset, bedriftsbesøk , ego-
foredrag, krabbefest og møter 
med aktuelle temaer. Det ser ut 
til å bli en interessant høst.
Etterpå ble det tid til litt prat. HG 

28.08.2012  
Dugnad langs lysløypa
Vi var om lag 15 menn og 
kvinner som trassa kraftig regn 
og møtte fram ved vassenden 
tysdag kl 18.00. Vi gjekk langs 
vestsida av Synnalandsvatnet til 
anvist område. Fellinga av tre 
og krattskog langs løypa gjekk 
med liv og lyst. I dette området 
var trea så høge at dei tok bort i 
elkabelen mellom lysa. Behovet 
for opprydding var openberr for 
alle!
Etter eit par timar unte vi oss 
litt kaffe. Då regnet stoppa, kom 
neste fiende: myggen (knotten). 

Økta etter maten vart krevjande, 
men ein del av gjengen heldt ut 
heilt til kl 21.00 ( tre timar med 
tungt arbeid)  Sjølv om dette er 
eit sisyfosarbeid var resultatet 
tydeleg: eit par hundre meter 
med rydda løype.
Behovet for fleire dugnader er 
tydeleg. Mange som passerte var 
tydeleg takksame for arbeidet vi 
gjorde, og nokre sa at dei hadde 
dårleg samvit av å passere oss 
utan å gjere noko…      Vel blåst!
AV

04.09.2012
Dette møtet var eigentleg sett 
opp med ein utflukt til Gjerset-
dalen Villmarksområde, men 
turen måtte gå ut på grunn av 
storm. Dette møtet vart såleis eit 
ordinært fritt møte i klubben sine 
lokale på Hautunet.
Presidenten ønskte alle velkomne 
og spesielt gjestane frå Vatne 
som det var relativt mange av. 
Etterpå var det personane som 
hadde hatt fødselsdag sidan sist 

Gjersetdalen Villmarkssenter



som fekk helsingar: Bente og 
Thor.
Presidenten orienterte om ein 
invitasjon frå Sula Rotaryklubb. 
Klubben har jubileum i år og 
inviterte i den samanheng til ein 
storstilt fest i dei gamle fab-
rikklokala til Devold. Vi vart 
oppmoda om å delta på denne 
festen.
Vi fekk også referert eit brev frå 
ein gamal trufast medlem: Ivar 
Fjørtoft som på grunn av alder 
og sviktande helse ikkje lenger 
har høve til å delta på klubben 
sine aktivitetar. Han melder seg 
derfor ut av Brattvåg Rotary. Vi 
beklagar dette, men tek det til 
vitande.
Trond orienterte så om gu-
vernørbesøket som skal vere 
neste veke. Dette skal arrang-
erast i samarbeid med Vatne og 
Tennfjord Rotaryklubb. Resten 
av møtet arbeidde styra i dei to 
klubbane med førebuing til dette 
møtet. Vi andre hygga oss med 
kaker frå Kulturkafeen og sosialt 
samvær.                         AV

 
11.09.2012 – Guvernør Marit 
Bjugstad på besøk
Fellesmøte med Vatne-Tenfjord 
Rotary. Dei ønsker å legge ned 
sin avdeling og gå inn i Bratt-
våg Rotary, men det frarådet 
guvernøren. Det er veldig van-
skelig å rekruttere nye med-
lemmer. Det var ei veldig in-
spirerende dame som snakket 
både på inn- og utpust. Ho er 
fra Oppland fylke, bor i Lille-
hammer, men oppvoksen på 
ein stor gard på Gjøvik-sida.
Hovedbudskap: Gagne an-
dre: Rotarys mest grunn-
leggende ide er forbundet 
med det enkelte medlems 

vekst som menneske og 
med den enkeltes ambisjoner og 
kunnskap – for å gagne andre. Guvernørens månedsbrev for juli/august



dette Villmarksområde. Uteom-
råde er viktig, og hovedtanken 
er at dette skal vere eit turmål 
som er ope for alle til ei kvar tid. 
Huset vert utleigd for kostpris 
og mange benytter seg av det. Vi 
fekk servering av kaffe og ferske 
skuleboller som Jorun hadde laga 
og dei var kjempegode. Det var 
tent lys på borda og stemninga 
var god. Det vart fort mørkt, så 
skulle vi kome oss ned att måtte 
vi bryte opp før vi egentlig ville. 
Men med lykter kom vi oss vel 
tilbake. Koselig tur.
Johanne
 
02.10.2012 – Besøk på Møre Trafo
13 rotarianere reiste til Sykkyl-
ven på bedriftsbesøk hos Møre 
Trafo. Der ble vi tatt i mot av 
Bjørn Johnsen som ønsket oss 
velkommen og overlot ordet til 
daglig leder ved bedriften Tor 
Rieve Kristiansen. Han fortalte 
om bedriften og viste film fra 
bedriften med bilder fra distriktet 
før vi fikk en omvisning.
Hovedproduktene er transforma-
torer og nettstasjoner, der trans-
formatorer har 55% markedsan-
del i Norge. Nettstasjoner har en 
markedsandel på 30%. Bedriften 
ble startet opp i 1951 av far 
til daglig leder. Har i dag 120 
ansatte som stort sett blir opplært 
i bedriften og hvor nesten alle 
har lokal tilhørighet. 30% kvin-
nelig ansatte. Det aller meste 
blir produsert i egen bedrift der 
80% er på bestilling og resten 

knyte Nordøyane i Haram kom-
mune og Sandøy kommune til 
fastlandet på Skjelten i Haram, 
via undersjøiske tunneler og 
bruer. Antatt oppstart i 2013 og 
antatt fredig 2018. 12,5 km med 
tunnel til saman. Selskapet, Nor-
døyvegen, vat stifta i 1987, då 
hadde det vore snakk om ei bru 
til Lepsøya sidan 1963. Ordfører 
i Haram er styreleder og nestled-
er er ordfører i Sandøy. Det vart 
til sett ein rådgiver i heil stilling 
fram til 2011, så vart han leder i 
Fylkesutvalget. No har det net-
topp vore møte i denne saka på 
Molde og vedtaket i samferdsel-
sutvalget vart samrøytes vedtatt 
av fylkestinget i Møre og Roms-
dal. Dei går inn for bygging av 
vegprosjektet fv. 659 Nordøyve-
gen. Nå blir neste steg i prosjek-
tet ein ekstern kvalitetssikring 
(KS2) av planane og utarbeiding 
av bompengesøknad.
Det var vist stor interesse for 
dette møte og mange fra Haram 
og Sandøy møtte opp. Fylke-
sordfører sa at det aldri hadde 
vore så mykje frammøte der inne 
tidligere.
Johanne
 
25.09.2012 – Tur til Gjersetdalen 
Villmarksområde
Start fra demninga ved Synna-
landsvatnet kl. 17.30.
Det var ein fin tur fram til Gjer-
set, der vi vart møtt av Morten 
Wold, ein av primus motorane, 
som fortalde om utbygginga av 

Morten Wold og president TronHyggelig velkomstplate

Viktig med forskjellige bakgrun-
ner slik at ein kan lære av kvar-
andre.
Rotarys grunnverdier – kamerat-
skap. Vi skal gi kvarandre tid så 
vert det vennskap.
Etikk: Grunnleggende verdi som 
skaper eit godt samfunn.
Lederskap: Ryla – ledelse – 
mangfold – forskjellige som 
personer.
Fred gjennom innsats;  det er 
lange tradisjoner i Rotary å jobbe 
for fred.
Kor er vi og kor vil vi. Vi må 
fornye oss, men må ikkje miste 
skjela til Rotary. Kvar og ein 
utgjør ein forskjell.
Samarbeid innad i klubben, mel-
lom klubber og med lokalsam-
funnet.
Takka for hyggelig besøk og flott 
mottaking. Imponert over alt 
som foregår i klubbene.
Avslutta med servering av kaffe 
og smørbrød.
Johanne
 
18.09.2012 – Status Nordøyvegen 
ved Bjørn Sandnes
Trond åpna møte. Magne Lun-
demo og Jorun Ulstein Fjørtoft 
hadde dag siden sist. Det er nytt 
Ryla-seminar i Ulsteinvik ca 20. 
oktober, og Caroline Skjelten er 
påmeldt. Grei plass å rekruttere 
nye medlemmer. Evt. Sponsor 
frå bedrifter til å dekke kost-
nadene.
Bjørn fekk ordet: Nordøyvegen 
er eit fastlandssamband som skal 

Kaffekos med Joruns skuleboller



er standard transformatorer som 
produseres for lager. Omsetnin-
gen har siden 2006 holdt seg 
ganske jevn uten påvirkning av 
finanskriser. Lite tap på fordring-
er og en fortjeneste siste år på 
vel 20 mill. Har de siste 4 år 
investert 30 mill. i utvikling og 
opprusting av egen bedrift slik 
at den nå er topp moderne. Vi 
merket oss lyse, rene og romslige 
produksjonslokaler. Bedriften er 
opptatt av miljø, og har en gjen-
vinningsgrad på 98% av produk-
tene. Virkningsgrad på 99%. Øn-
sker kortreiste produkter, og har 
transportkostnader på ca 2% av 
omsetningen. Transformatorene 
har en levetid på 50 år. Nordiske 
E-verk tar 80% av produksjonen, 
resten går offshore, jernbane og 
til større byggeprosjekt.
”Drømmer om å skape noe over
tid” var tanken i starten. ”Sikker 
strømforsyning under alle 
forhold” er bedriftens visjon. 
”Mer av det som teller”. 
Ønsker å være rådgivere som 
ikke gjør noe mer komplisert 

16.10.2012 – Fritt møte
Møtet med Einar Landmark der 
han skulle fortelle om Ibsens 
opphold på Sunnmøre i 1862 
ble utsatt så det ble et fritt møte. 
Thorleif hadde funnet et utklipp 
om skogplantinga på holmene i 
Samfjorden og snakket litt om 
dugnadene før og nå. Et dikt av 
Kalle Kraft ble også fremført. 
Ellers god prat.                       HG
 
24.10.2012 – Kulturell og sosial 
Rotarykveld
Sula Rotaryklubb hadde invit-
ert klubbene på Sunnmøre til 
fellesmøte på Devoldfabrikken. 
7 stk. fra Brattvåg møtte sam-
men med medlemmer fra de 
fleste klubbene på Sunnmøre. 
Det var guidet orientering på 
Devoldmuseet ved Ole Andreas 
Devold som også orienterte om 
framtidsplanene for Devoldfab-
rikken. Videre ble det servert 
mat i Kølbuda – Bacallao – med 
øl/vin eller brus. Deretter musikk 
og kulturelle innslag til hygge og 
underholdning.                   HG

enn nødvendig slik at service og 
vedlikehold kan gjøres raskt.
Filmen som ble vist av bedriften 
var et samarbeidsprosjekt med 
andre bedrifter i Sykkylven og 
understreket viktigheten av å 
ha et industrimiljø rundt seg, 
selv om det er andre bransjer.              
HG
 
11.10.2012 – Konsert på ID-huset
Ukas møte var lagt til ID-huset 
der Gøran Fristorp og Viggo 
Sandvik underholdt oss med 
viser av Evert Taube og Alf 
Prøysen. Velkjente melodier for 
de fleste av oss. ”Hit et steg og 
dit et steg” av Ingebrigt Davik 
hørte selvsagt også med. 
Programmet var variet og inne-
holdt også allsang før de avslut-
tet med et par ekstranummer. 
Litt informasjon om viseska-
perne kunne aktørene også bidra 
med. Viggo Sandvik passet på 
å skryte av ID-huset og lydfor-
holdene der. En trivelig kveld.                 
HG
 

Fra prodksjonslokalene En av Møre Trafos transformatorerDaglig leder Tor Ringve Kristiansen

til Brattvåg Rotary for drift 
av lysløypa rundt Synnalands-
vannet. Symbolikken ved 
dette får vere at de tror på en 
lysende framtid for bygda de 

I forbindelse med Brattvågs 
100-årsfeiring (Brattvåg i 
100) 11.11.2011 har Oslo-
avdelingen sendt overskuddet 
fra feiringen på kr 3771.75 

er stolte av. Vi har også fått 
overført et fyldig referat fra 
festen på nettet.
HG


